
PROTOKÓŁ NR 36/09

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej,

które odbyło się 16 września 2009 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kowarach.

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 15:30, zakończyło o – 17:20. Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Roman Kołodziej – Przewodniczący Komisji,

2. Anna Klepacz,

3. Ewa Pędziwiatr,

4. Genowefa Pohoska,

5. Zofia Ujma,

6. Tadeusz Cwynar,

7. Henryk Płoński.

Nieobecny usprawiedliwiony: Andrzej Machnica.

Zaproszone osoby:

8. Krakowiak Grażyna,

9. Patynowska Krystyna.

Porządek obrad:

1. Wyjazd Komisji w teren na ulice:

a) ul. Szkolna, Topolowa, Bema – dot. wniosku Pań: Krystyny Patynowskiej i  P.  Grażyny 

Krakowiak (dyrektorów Szkoły).

b) ul. Batorego – lokalizacja śmietników.

c) ul. Matejki – lokalizacja śmietników. 

2. Wnioski.

Ad. 1 Komisja Gospodarki Komunalnej w dniu 16.09.2009 r. spotkała się na terenie Miasta Kowary 

w miejscach, co do których składane były przez zainteresowanych wnioski i skargi.

Ad. 1a  Dyrektorki Liceum P. Krakowiak i  Gimnazjum P. Patynowska pokazały członkom komisji 

teren przyszkolny i zaproponowały zmiany, jakie winny być wprowadzone.

Jedyny  dojazd,  jaki  obecnie  istnieje  od  ul.  Topolowej  na  teren  szkoły  i  winien  służyć  potrzebom 

funkcjonowania  obiektu  (w  tym  jako  droga  p/poż.),  jest  aktualnie  zajmowany  przez  lokatorów  tamtej 

dzielnicy parkujących tam samochody. W ten sposób, tak droga dojazdowa, jak i plac przy szkole stały się 

parkingiem dla mieszkańców. 

Istnieje możliwość zamiany gruntów gminnych ze starostwem, które jest właścicielem gruntów przy Liceum i 

utworzenie przez Gminę Kowary miejsc parkingowych przy ulicy Topolowej. Tym samym uwalniając teren 

szkolny  od  funkcji  nielegalnego  „parkingu  gminnego”,  należałoby  drogę  wjazdową  od  ulicy  Topolowej 
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oznaczyć jako p. poż. i postawić znak zakazu parkowania.

Jest  realną  możliwością  wykonanie  wjazdu  na  teren  szkoły  od  ulicy  Bema,  niezbędnego  do  wjazdu 

samochodów  BIM-u  czy  innych  wywożących  nieczystości  stałe,  jak  również  wjazdu  samochodów  dla 

pracowników tej placówki. 

Członkowie komisji jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie takie rozwiązanie. 

 Ad. 1b  Stojące  trzy  gniazda  na odpady segregowane i  kosz  na  plastiki  przy  ul.  Batorego  1  nie 

wystarczają  mieszkańcom  tego  terenu,  którzy  przez  swoją  niedbałość  o  porządek  utworzyli  dodatkowe 

wysypisko śmieci obok kosza na plastiki.

Ta  część  Kowar  znajduje  się  w  punkcie,  obok  którego  przemieszczają  się  wszystkie  środki  komunikacji 

samochodowej (te na Jelenią Strugę też) jak i piesi (turyści też). Nie dodaje taki widok splendoru miastu. 

Należałoby kosz na odpady plastikowe wytransportować z tego miejsca, gdyż gniazdo służące na plastiki stoi 

puste, a miejsce obok tego kosza mieszkańcy upodobali sobie właśnie na dodatkowe wysypisko. 

 Ad. 1c Przy ulicy Matejki naprzeciw budynku nr 11 istniał zielony skwerek z ławkami, który spełniał 

rolę jako miejsce odpoczynku idącym na cmentarz, jak i poprawiał estetykę.

Wskutek robót związanych z kanalizacją na skwerku tym zostały ustawione pojemniki na śmieci (gniazda) i 

teraz  jest  to  skwerek  śmieciowy.  Członkowie  komisji  jednogłośnie  poparli  wniosek  o  przywrócenie 

pierwotnego stanu tego miejsca.

Innym problemem obok tego miejsca jest potężny pień po ściętym drzewie (bliżej placu zabaw), który tworzy 

przeszkodę w poruszaniu się na wózku inwalidzkim niepełnosprawnej uczennicy w drodze do szkoły.

Pień ten winien być wykarczowany, teren wyrównany. 

Na tym komisja zakończyła swoje spotkanie w dniu 16.09.2009.

Wnioski Komisji:

1. Komisja  Gospodarki  Komunalnej  po  zapoznaniu  się  ze  stanem  faktycznym  przy  Szkole  nr  4, 

Gimnazjum i Liceum, wnioskuje do Urzędników Miejskich o pracę nad projektem umożliwiającym 

dobudowę wjazdu na teren szkoły od ulicy Bema.

W tym samym temacie  Komisja  wnioskuje  do  odpowiednich  Służb  Miejskich  o  zamianę  gruntu 

(którego  właścicielem  jest  Starostwo)  leżącego  przy  Liceum  z  gminą  Kowary  na  grunt  przy  ul. 

Topolowej. Zamiana gruntu pozwoli na wykonanie miejsc parkingowych przy ul. Topolowej, wnioski 

te uważamy za  priorytetowe,  gdyż  parkujące  samochody na drodze dojazdowej  i  placu  szkolnym 

stwarzają niebezpieczeństwo w razie pożaru.

Drogę dojazdową od ul. Topolowej należy oznakować jako drogę pożarową i umieścić tam znak zakaz 

parkowania.

2. Komisja  proponuje  zabrać  z  ul.  Batorego  kosz  służący  do  składowania  plastików,  gdyż  jest  tam 

gniazdo ustawione w tym celu.

3. Komisja  wnioskuje  o  doprowadzenie  skweru  przy  ul.  Matejki  11  do  pierwotnego  stanu  (przed 

działaniem robót kanalizacyjnych) i wykarczowanie pnia po ściętym drzewie, co umożliwi bezpieczne 

poruszanie się osobie niepełnosprawnej. 
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Protokołowała:                                                                                                     Przewodniczący 

Zofia Ujma                                                                                             Komisji Gospodarki Komunalnej
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